

## Connect the dots 「通識教育」融會知識 成就全人

Even as HKBU strives to shape our graduates into masters of their chosen specialisations, the University is also committed to Whole Person Education and to ensuring that our students have the broad knowledge base essential for success in today's world. The new 3-3-4 curriculum provides great scope for achieving this through General Education.

Professor Reza Hoshmand, Director of General Education, tells us why General Education matters today.

浸大一直本著全人教育的理念，致力培育學生成為專業人才，同時著重擴闊學生的知識面，確保他們能夠應付現今世界的挑戰。「三三四」新學制正是一個理想的契機，讓學生透過通識教育擴大知識基礎。通識教育處總監賀書孟教授剖析為何通識教育對培育大學生如此重要。

- Published in HKBU Horizons 2010-11 Issue 3 -  
- 刊登於「浸大領域」2011-12 第3刊 -

(Click for the full text)

People 浸大啟者

### Connect the dots

#### 「通識教育」融會知識 成就全人



Even as HKBU strives to shape our graduates into masters of their chosen specialisations, the University is also committed to Whole Person Education and to ensuring that our students have the broad knowledge base essential for success in today's world. The new 3-3-4 curriculum provides great scope for achieving this through General Education. Professor Reza Hoshmand, Director of General Education, tells us why General Education matters today.

浸大一直本著全人教育的理念，致力培育學生成為專業人才，同時著重擴闊學生的知識面，確保他們能夠應付現今世界的挑戰。「三三四」新學制正是一個理想的契機，讓學生透過通識教育擴大知識基礎。通識教育處總監賀書孟教授剖析為何通識教育對培育大學生如此重要。

"I am delighted to see Hong Kong moving towards General Education," says Professor Hoshmand. "The world is looking for competences beyond your specialisation. Employers are interested in people who can think out of the box, are articulate, have knowledge of the world as a whole, language capabilities and an understanding of the individual's role in society. General Education provides this breath of knowledge allowing students to connect the dots."

Professor Hoshmand stresses that it is important for parents to understand that General Education is not a waste of time. "General Education gives young people a broad knowledge base and employers are looking for this."

賀書孟教授說：「我很高興看見香港邁向通識教育。現今世界對人才的要求，不僅是專業上的知識，還包括思辯創新、綜合表達、洞悉世界大勢，具備良好社交能力對了解自己在社會上擔負的角色，亦受僱主重視的職責亦然。通識教育能為學生提供廣闊的知識視野，讓他們融會貫通所學知識。」

賀書孟教授強調，家長必須明白通識教育並非浪費時間。「通識教育讓年輕人獲得知識基礎，而現時僱主物色的專業畢業生還具備的種

[Back to top](#)